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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Referat af 7. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 27. september 2021, kl. 13.00 – 15.00 

Sted: Bygning 1350, lokale 314 

 

 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Orientering fra formanden 
 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritudvalget 

 

4. Godkendelse af fagudbuddet for foråret 2022 

Bilag 4a: Fagudbud, bachelor, F22, 4b: Fagudbud, kandidat F22, 4c: Nye og 

ændrede fagbeskrivelser, bachelor, 4d: Nye og ændrede fagbeskrivelser, kandi-

dat 

 

5. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for psykologiuddannelsen, for-

året 2021 

Bilag 5a: Procedure for undervisningsevalueringer, 5b: F21 Bacheloruddannel-

sen, 5c: F21 Kandidatuddannelsen, 5d: F21 Tilvalg, 5e:F21, Kvalitative opsum-

mering, 5f: F21, Neuro, kvalitative, 5g: F21, Kognition, kvalitative 

 

6. Drøftelse af undervisningsmiljøvurdering og identificering af handlepunkter 

Bilag 6a: Sagsfremstilling, UVM, 21, 6b:UVM, bachelor, 6c: UVM, kandidat, 6d: 

Åbne svar, fysisk miljø, BA, 6e. Åbne svar, fysisk miljø, KA, 6f. Handleplan, 

UVM, 2021-23  

7. Drøftelse af ny kvalitetspolitik for uddannelse på AU 

Bilag 7a: Sagsfremstilling, 7b: Udkast til ny kvalitetspolitik for uddannelse på 

AU, 7c: Nuværende kvalitetspolitik for uddannelse på AU  

 

8. Beslutning om ændret eksamensform på bachelor- og fordybelsesseminarer 
Bilag 8: Ny eksamensform på bachelor- og fordybelsesseminarer 
 

9. Opfølgning på instruktorundervisningen 

10. Opfølgning på pensumoptælling på bacheloruddannelsen 
Bilag 10: Pensum, gangefaktor 
 

11. Orientering om praktikseminar 
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12. Fremtidige dagsordens punkter 
 

13. Eventuelt  

 
Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen (formand) 

Lektor Jesper Aagaard  

Lektor Annette Elisabeth Bohn 

Studerende Lisa Kruse (næstformand) 
Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Georgij Engkjær-Trautwein (via Zoom) 

 

Desuden deltog: 

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud:  

Adjunkt Ali Amidi  

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)  
Studerende Kirstine Müller-Eriksen  

Studerende Signe Kirk Hovaldt (suppleant) 
Sekretariatsleder Carsten Dalsager (observatør)  

 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 
 

Punkt 2. Orientering fra formanden 
Rusarrangement for 3. semester er afholdt, og der er tildelt midler til en hyttetur. Der 

er som forsøgsordning mulighed for at bruge IT lokalet i 1325 i tidsrummet 16-21 

samt nichen ved siden af til socialt samlingssted. De studerende skal gøres opmærk-

somme på denne mulighed. De nuværende specialestuderende plejer at samles til fro-

kost. De har en facebookgruppe, og en studenterrepræsentant tilbød at spørge dem, 

om de vil hjælpe med at udbrede nyheden. Der holdes møde i Aftagerpanelet for Psy-

kologi i efteråret, hvor uddannelsens kvalitet og relevans for arbejdsmarkedet vil 

blive drøftet. 

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- 

og meritudvalget 

Der er mange sager i meritudvalget, hvilket er for meget for én studerende. Der var 

forslag om at fordele sagerne på skift mellem de studerende. Dette kan dog ikke 

umiddelbart forenes med retningslinjerne om, at meritudvalget skal bestå af en VIP-

repræsentant og en studerende. 

 
Punkt 4. Godkendelse af fagudbuddet for foråret 2022 

Til punktet var fremsendt oversigt over fagudbuddet og fagbeskrivelser med nye fag 

og fag med større tekstuelle ændringer for henholdsvis bachelor, kandidat og tilvalg. 

Studienævnet drøftede fagudbuddet. Der var en kommentar til titlerne på opgavese-

minarer med forslag om, at det tydeligere fremgår af titlen, hvad faget indeholder. En 

studenterrepræsentant pegede desuden på, at beskrivelsen af læringsmålene i nogle 

af kursusbeskrivelserne var meget overordnede og ikke særligt konkrete. De kan der-

med tolkes på forskellige måder, hvilke er problematisk, når der skal gives karakter 
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ud fra opfyldelse af læringsmålene. Beskrivelse af læringsmålene i forbindelse med 

kursusbeskrivelserne vil blive taget op som et punkt på næste studienævnsmøde. I 

forhold til fagudbuddet blev der desuden peget på, at der udbydes fire engelskspro-

gede kombinerede bachelor- og kandidatseminarer og derudover yderligere et en-

gelsksproget kandidatseminar. Da der er flere internationale studerende på bachelor-

uddannelsen, burde dette måske være omvendt. Det blev ligeledes fremhævet, at det 

er udfordrende at undervise på de kombinerede seminarer og desuden kan give en 

problematik ift. progression mellem bachelor og kandidat. En studenterrepræsentant 

supplerede med, at man som kandidatstuderende ikke får så meget ud af de kombine-

rede seminarer, da niveauet ofte er på bachelorniveau.  

 

Formanden fremhævede endvidere, at hun gerne så, at fagudbuddet fremadrettet 

ikke er så fastlåst, men i stedet har bredere muligheder. Deriblandt at der er mulig-

hed for at opbygge et emne over længere tid. Hun foreslog derfor, at de ph.d.-stude-

rendes fortrinsret til kandidatseminarer bliver ophævet, så alle undervisere har lige 

mulighed for at byde ind på kandidatseminarerne. De ph.d.-studerende vil fortsat 

have mulighed for at få deres undervisning blandt andet på fordybelsesseminarerne.  

 

På baggrund af disse bemærkninger og drøftelser godkendte studienævnet fagudbud-

det for foråret 2022. 

 

Punkt 5. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for psykologi-

uddannelsen, foråret 2021 

Til punktet var fremsendt procedure, undervisningsevalueringer for bachelor- og 

kandidatuddannelsen og tilvalg samt kvalitative evalueringer for henholdsvis Neuro-

videnskabelig psykologi og Kognitionspsykologi. På baggrund af dette materiale blev 

undervisningsevalueringerne for foråret 2021 drøftet med afsæt i indikatorerne: un-

der 3,2 = rød, mellem 3,2 - 3,8 = gul, og 3,8 eller derover = grøn.  

 

På bacheloruddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. Fire fag gik i gul. Der var tale 

om et bachelorseminar, som et antal studerende fik tildelt, selvom det ikke var blandt 

deres prioriteter. På Psykologiformidling havde kun et lille antal studerende svaret. 

Derudover var de to store foredragsrækker Arbejds- og organisationspsykologi og 

Kognitionspsykologi i gul. Dette blev i stort omfang tilskrevet online undervisning og 

corona træthed. Tilvalget følger samme to fag og lå også i gul. Derudover var der for 

få besvarelser på de øvrige tilvalgsfag.  

 

På kandidatuddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. Fire fag gik i gul. Der var tale 

om et kandidatseminar, der var blevet overtaget af en ny underviser. På Forsknings-

metode 4 varierede evalueringerne fra hold til hold. Undervisningen blev gennemført 

online. Grundfag B, pædagogisk psykologi er udfordret af, at de studerende er enga-

gerede i praktikken. Test- og undersøgelsesmetode lå på grænsen til grøn. 

 

Ift. de kvalitative evalueringer bemærkede formanden, at studenterrepræsentanterne 

kan tage det op som et dagsordenspunkt, hvis der nævnes konkrete forslag, som det 

er vigtigt at beskæftige sig yderligere med. 

 

En studenterrepræsentant bemærkede, at mange studerende er glade for online un-

dervisning og spurgte til, om dette i nogen grad vil fortsætte. Formanden bemærkede, 

at Aarhus Universitet fremhæves som et campusuniversitet. Der streames derfor kun, 

hvis det er en del af undervisningen. 
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Studienævnet tog evalueringsresultaterne til efterretning og afventer, hvordan evalu-

eringerne i de gule fag ser ud næste gang.  

 
Punkt 6. Drøftelse af undervisningsmiljøvurdering og identificering af 

handlepunkter 

Studenterrepræsentanterne havde fremsendt et punkt til handleplanen for undervis-

ningsmiljøvurderingen omhandlende forslag til indførelse af ugesedler. Baggrunden 

for dette var ønsket om forbedring af det sociale studiemiljø samt fokus på bedre 

samarbejde med andre studerende om at løse opgaver. De studerende havde desuden 

efterlyst mere samarbejde og feedback. Til dette bemærkede formanden, at der plan-

lægges et halvdags seminar/ workshop blandt underviserne med henblik på andre 

undervisningsformer og videreudvikling af undervisningen med fokus på inddragelse 

og feedback, både fra undervisere og medstuderende. Ift. at mange studerende desu-

den føler sig ensomme på studiet var der forslag om, at uddannelsen kan være med i 

studievejledningens generelle mentorordning, hvor studerende fra 1. og 2. semester 

får en ældre studerende som mentor. Relateret til at psykologi mangler et fælles sam-

lingssted er der som forsøgsordning mulighed for at bruge IT lokalet i 1325, i tids-

rummet 16-21 samt nichen ved siden af.  

 

Inden handlingsplanen udformes endeligt, undersøges det, om der på det kommende 

Psykrådsmøde kommer yderligere relevante temaer op.  

 

Punkt 7. Drøftelse af ny kvalitetspolitik for uddannelse på AU 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling, udkast til ny kvalitetspolitik samt den nu-

værende kvalitetspolitik. Baggrunden for revisionen er en del af den samlede revisi-

onsproces frem mod institutionsakkrediteringen i 2024. I udkastet for den nye kvali-

tetspolitik er der øget fokus på den værdisættende og retningsangivende funktion, li-

gesom struktur og udformning er blevet forenklet. Studienævnet drøftede udkastet. 

Formanden havde især hæftet sig ved, at der er fokus på praksis og arbejdsnære pro-

blemstillinger både på bachelor og kandidatuddannelsen. Desuden fandt hun et kom-

mende inspirationspunkt ift., at der på uddannelsen skal være en synlig og forståelig 

forbindelse mellem ECTS-ramme og arbejdsbelastning.  

Studienævnet tog udkastet til den nye kvalitetspolitik til efterretning og havde ikke 

supplerende kommentarer.  

Punkt 8. Beslutning om ændret eksamensform på bachelor- og fordybel-

sesseminarer 

I stedet for undervisningsdeltagelse var til punktet fremsendt forslag til ny eksamens-

form for bachelor- og fordybelsesseminarer. Denne vil bestå af upload af dokumenta-

tionsmateriale relateret til den studerendes mundtlige præsentation, som har indgået 

i undervisningen. Underviseren kan vælge mellem en af følgende typer dokumentati-

onsmateriale: videooptagelse af den studerendes mundtlige præsentation, poster, sli-

des, manuskript. Det skal fremgå af fagbeskrivelsen i kursuskataloget, hvilken form 

for dokumentationsmateriale, der kræves i det pågældende kursus. Forudsætnings-

krav er fremmøde mere end 80% af undervisningsgangene. Ved reeksamen er der et 

tilsvarende forudsætningskrav, hvor der skal afleveres én diskussionsopgave pr. fra-

værsgang ud over 20 %. Diskussionsopgaven har et omfang på minimum 3 normalsi-

der og maksimum 4 normalsider pr. manglende undervisningsgang. Selve reeksame-

nen består af upload af tilsvarende art dokumentationsmateriale som ved ordinær ek-

samen. 
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Studienævnet godkendte den ændrede eksamensform for bachelor- og fordybelsesse-

minarer.  

Punkt 9. Opfølgning på instruktorundervisningen 

Studenterrepræsentanterne havde fremsendt skrivelse vedrørende instruktorunder-

visning til underviserne på grundfagene. Der var kommet eksempler på konkrete 

spørgsmål retur fra Udviklingspsykologi. Forventningen fra studenterrepræsentan-

ternes side havde dog i højere grad været en bredere type spørgsmål, som binder det 

centrale i teksterne sammen, sætter dem i et større perspektiv og forholder sig til 

ugens tema. Den er den slags overordnede spørgsmål, som instruktorerne især har 

brug for. Formanden fremhævede, at det fra undervisernes side blev set som et stort 

arbejde at skulle lave spørgsmål til hver forelæsning. Der blev ligeledes peget på, at de 

tre grundfag er forskellige. 

 

Det blev besluttet, at studenterrepræsentanterne laver nogle eksempler på gode 

spørgsmål, som sendes til underviserne. Der indkaldes desuden til møde med Kogni-

tionspsykologi efter efterårsferien.  

 

Punkt 10. Opfølgning på pensumoptælling på bacheloruddannelsen 

Til punktet var fremsendt bilag fra studenterrepræsentanterne med gangefaktor for 

henholdsvis en bog/enkeltspaltet artikel og en dobbeltspaltet artikel. Gangefaktoren 

var beregnet ud fra de tre grundfag. Der blev spurgt til, hvorfor konstanterne ikke var 

beregnet ud fra alle fag på bacheloruddannelsen, og om referencer var medtaget i op-

tællingen af pensum. Formanden pegede på, at der bør være samme gangefaktor for 

alle fag, og at datagrundlaget ligeledes skal være baseret på alle fag. Begrundelsen fra 

studenterrepræsentanternes side for den nuværende beregning var, at der er forskel-

lige typer af grundbøger og artikler på de forskellige fag. Baggrunden var ønsket om 

gennemsigtighed ift. pensummængden for hvert enkelt fag.  

 

Det blev besluttet, at der udregnes en gangefaktor for henholdsvis en bogside og en 

artikelside for pensumteksterne på bacheloruddannelsen baseret på hele det optalte 

pensum. Det undersøges desuden, om litteraturlister er medtaget i beregningen, og 

hvilke konsekvenser dette har for optællingen af pensum.  

Punkt 11. Orientering om praktikseminar 

Formanden orienterede om, at der har været afholdt møde om praktikken og et prak-

tikseminar i kombination dermed. Tanken er, at der arbejdes hen imod et sammen-

hængende 30 ECTS projektorienteret forløb. Praktikseminaret skal koble teori til 

praktikken og danne en teoretisk ramme. Tilstedeværelse kunne være i forbindelse 

med en ugentlig praktikfri dag. Studienævnet drøftede denne mulighed. Det blev be-

mærket, at der dermed vil være færre valgfrie seminarer. Placeringen af grundfagene 

henholdsvis efterår og forår blev ligeledes nævnt.  

Punkt 12. Fremtidige dagsordens punkter 

o Opfølgning instruktorundervisning 
o Opfølgning pensumundervisning 
o Spørgeskema til kandidatuddannelsen 

Punkt 13. Eventuelt  
Der var ikke noget til punktet. 
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Mødet sluttede 15.15 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


